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 الملخص:
إلى سد الفجىة السكميت في الىكذ الري جدخاج فيه المؤسساث المصسفيت إلى بناء صىزة شاملت عن  حسعى الحيىماث الالىترونيت

لى السىق والخفىير في هيفيت الاسخعداد للخأثير الري أخدثخه الخىنىلىجيا السكميت على العملياث المصسفيت، بما ًؤدي إلى إجساء جدىيلاث ع

ًساداث، السيديت والايادة في زأم ماٌ المسايميم من الاٌ جمىيم البنىن من جلدً  الىظائف الخلليدًت وجدليم مياسب هبيرة في الاا

 الايائنمنخجاث وادماث أفضل للعملاء. وللد أدث الخيلفت العاليت لدشغيل شبياث الفسوع الخلليدًت إلى منع البنىن من ادمت شسائذ 

على الشمىٌ المالي. ويرلً وانذ البنىن بطيئت في جىييف ابخيازاتها  الأكل زيديت، بما في ذلً الفئاث ذاث الدال المنخفض التي جسهاا

 السكميت التي حساعد بعض الىافدًن الجدد على الىصىٌ إلى يره اللطاعاث بخيلفت أكل. 

السكميت بالاسخفادة من الخىنىلىجيا  المدليتعلى هيفيت كيام البنً الجاائسي للخنميت  ملنع مثاٌ إلى جلدً دزاست ال تهدف يره

مجمىعت المنخجاث الأساسيت التي جلبي الاخخياجاث  من الاٌ للىصىٌ إلى شسائذ العملاء المسدبعدة بمنخجاث مفيدة ويأسعاز معلىلت

لليام  منهج دزاست الحالتسنسخخدم ومن أجل جدليم يدف الدزاست  الماليت الأساسيت، وجضيف كيمت ملنعت للعملاء و جدسن خياته .

ا.المدليتالبنً الجاائسي للخنميت  لايائن جدسيم الخدماث المصسفيتالفعليت لبرنامج الحيىمت الالىترونيت في الجاائس في  مسخىي المسايمت

، الإصلاح الادازي، الفجىة السكميت، الخدماث المصسفيت الالىترونيت، البنً الجاائسي للخنميت الحيىمت الالىترونيت الكلمات المفتاحية:

ا.المدليت

Abstract: 
E-governments seek to bridge the digital divide at a time when banking institutions need to build a comprehensive picture of the 

market and think about how to prepare for the impact that digital technology has had on banking operations, leading to transfers to 

traditional jobs and significant gains in revenues. The high cost of operating traditional branch networks has prevented banks from 

serving less profitable customer segments, including lower income groups focused on financial inclusion. As such, banks have been 

slow to adapt their digital innovations that are helping some new entrants access these sectors at lower cost. 

This study aims to provide a convincing example of how the Algerian Bank for Local Development is leveraging digital 

technology to reach excluded customer segments with useful and affordable products through its core product range that meets basic 

financial needs, adds convincing value to customers and improves their lives. In order to achieve the goal of the study, we will use the 

case study method to measure the level of actual contribution of the e-government program in Algeria to improving banking services 

for the clients of the Algerian Bank for Local Development. 
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